
PROTOKÓŁ Nr XVII/20
z XVII posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 30 września 2020 roku

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i Rekreacji
w Mielniku o godz.900, zakończyła się o godz. 1232

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcie XVII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  
i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  
są  udostępniane  w Biuletynie  Informacji  Publicznej  na  stronie  internetowej  Gminy  oraz  
w BIP.
Pan  Przewodniczący  powitał  radnych,  Pana  Wójta,  Zastępcę,  Panią  Skarbnik,  Pana
Sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  sołtysów  i  przybyłych
mieszkańców.
Pan Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy
14 radnych.
Poinformował o wyłożeniu protokołu z XVI sesji Rady Gminy.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad XVII sesji Rady i zgłosił wniosek 
o wycofanie z porządku obrad pkt 9 – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy
Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, zmieniła porządek obrad XVII
sesji Rady Gminy.

(w zał. na str.............prot.)

Ustalony porządek obrad XVII sesji  brzmi następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Mielnik na lata 2020-2030.
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2020 pn.

„Program szczepienia  profilaktycznego  przeciwko  grypie  osób  po  55  roku  życia  
w Gminie Mielnik”.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zniesienia  formy  ochrony  przyrody  –  użytku
ekologicznego.
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9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wzniesienie  pomnika  we  wsi
Wajków.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  udostępnienia
części nieruchomości będącej w trwałym zarządzie przez jednostkę organizacyjną. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części
nieruchomości  będącej w trwałym zarządzie  przez jednostkę organizacyjną.

12. Informacja Wójta  Gminy na temat realizacji  projektu „Rozwój usług społecznych  
w Gminie Mielnik”.

13. Przygotowanie  placówek  oświatowych  do  roku  szkolnego  i  zasady  ich
funkcjonowania w związku z obostrzeniami związanymi z COVID-19.

14. Informacja  Wójta  Gminy  o  pozyskaniu  funduszy  zewnętrznych  w  bieżącej
działalności gminy w 2020 roku.

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
16. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
17. Wolne wnioski i informacje.
18. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami.
• W Niemirowie odbyły się gminne obchody 100-lecia wojny polsko-bolszewickiej.  

W obchodach uczestniczył Wicemarszałek Województwa Podlaskiego Pan Stanisław
Derehajło, była orkiestra dęta z Nadarzyna.

• Pan  Wójt   przedstawił  informację  o  pracy  Urzędu  Gminy  i  jednostek  w  czasie
pandemii. Kontrola PIP nic nam nie zarzuciła w tym względzie, Sanepid również nie
miał zastrzeżeń do działań placówek oświatowych w okresie pandemii.

• Zrobiono  nakładki  na  drodze  Mielnik-Mętna-Adamowo,  oddano  do  użytku  ulicę
Królewską, zrobiono 250 metrową nakładkę skrzyżowania ulicy Królewskiej z ulicą
Brzeską,  do wysokości  kościoła.  Przeprowadzono remont drogi  w Stankowiczach  
na  odcinku  100  m.  (nakładka).  Na  ulicy  Królewskiej  pozostało  do  zrobienia
oświetlenie, wykonawca ma termin do 15 października br.

• Przy  Urzędzie  Gminy  i  przy  przedszkolu  zostały  zainstalowane  panele
fotowoltaiczne .

• We wrześniu Pan Wójt wspólnie z Zastępcą uczestniczyli  w zebraniach wiejskich  
w sprawie ustalania zadań z funduszu sołeckiego na przyszły rok.

• Zakończono  I  etap  z  projektu  bioróżnorodności  dotyczący  ścieżki  edukacyjnej  
w „Głogach”. Został do wykonania  II etap – Góra Rowska. Tam, z racji problemów
technicznych sprzętu wykonawcy, prace jeszcze nie trwają. Pod koniec października
lub na początku listopada prace przy II etapie również zostaną wykonane.

• Zakład   Gospodarki  Komunalnej  pracuje  w  miejscowościach  gminnych  przy
układaniu kostki brukowej -  są to  Wilanowo,  Adamowo, niebawem rozpocznie się
układanie kostki w Radziwiłłówce oraz na parkingu przy Górze Rowskiej na ulicy
Białej. Wykonano również kanał odwadniający przy ulicy Białej.

• Parking przy ul. Stary Trakt i  parking w Moszczonie Królewskiej robić będzie firma
wyłoniona w przetargu.

• Przyjęliśmy 14 osób na staż do gminy, osoby te pracują, prawie bezkosztowo, przy
porządkowaniu wszystkich miejscowości gminy.

• Został  złożony  wniosek  do  Funduszu  Dróg  Samorządowych  na  ulicę  Zamkową  



3

w Mielniku,  dzisiaj  zostanie  złożony wniosek do Funduszu Inwestycji  Lokalnych  
na wykończenie budowy „Chaty Edukacji Przyrodniczej” w Maćkowiczach.

• Otrzymaliśmy potwierdzenie  na  środki  z  FDS na  ulicę  Sadową w Mielniku,  jest  
to  kwota  w  wysokości  1  mln.250  tys.  zł.,  stanowi  to  50  %  zakładanej  kwoty  
na wykonanie tej ulicy.

• Przygotowujemy się do obchodów 600 lecia wsi Wajków, szerzej będzie o tym mowa
przy omawianiu uchwały dotyczącej ustawienia obeliska.

• Dobiega końca remont świetlicy w Niemirowie.
• Złożony  został  wniosek  do  Urzędu  Wojewódzkiego  w  Białymstoku  o  środki  

na  powstanie  Centrum  Opiekuńczo-Mieszkalnego  w  budynku  po  byłej  siedzibie
Straży Granicznej. 

• Pracujemy nad projektem zagospodarowania placu po byłym przedszkolu i przy hali
sportowej.

• Kontynuując  „Drogę  do  uzdrowiska”  spotkaliśmy  się  z  Wiceministrem  Zdrowia
Panem  Kraską.  Spotkaliśmy  się  również  z  Wiceministrem  Cyfryzacji  Panem
Andruszkiewiczem,  nawiązujemy inne   kontakty  aby wspomóc naszą  gminę  przez
centralne instytucje.

• Ogłosiliśmy  przetarg  na  zakup  14-miejscowego  busa  do  przewozu  dzieci  i  osób
niepełnosprawnych. Zakup zostanie dofinansowany z PFRON kwotą 155 tys.zł.

• Zostało odnowione oznakowanie szlaków turystycznych w gminie.
• W ODZ, w ramach Uniwersytetu III Wieku, odbyło się spotkanie z klimatologiem

Panem prof. dr hab. Szymonem Malinowskim. 

Do punktu 4.

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły do niego
zapytania czy interpelacje.

Radni również nie zabierali głosu w tym punkcie porządku obrad.

Do punktu 5.

Pani Skarbnik  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na rok
2020.

Na wniosek  Pana Przewodniczącego Rady dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej Pan
Mariusz Wielogórski przedstawił informacje na temat sytuacji finansowej Zakładu.

Pan Mariusz Wielogórski – dyr. Zakładu Gospodarki Komunalnej
Przypomniał, że z racji COVID-19 nie odbywały się sesje i ZGK nie mógł wcześniej zostać
dofinansowany. W styczniu br. ZGK miał dług w wysokości 106 tys. zł. Były to zaległości
ZUS, paliwo, energia, ochrona części polisy, wulkanizacja z 2019 roku, 50 tys.woda, która
powinna  spłynąć  w  styczniu  2020  r.  a  spłynęła  w  grudniu  2019  r.,  12  tys.  nagroda
jubileuszowa. Woda spłynęła z racji  tego, że poprzedni dyrektor ZGK nie miał pieniędzy,
musiał się  ratować w ten sposób aby wypłacić ludziom wynagrodzenia. Jest to po części
zrozumiałe działanie. Do końca sierpnia br. wydatki wynoszą około 230 tys. plus 106 tysięcy,
które pozostały ze stycznia br. Wg obliczeń w tej chwili Zakład potrzebuje do końca roku
około  130  tys.zł.  Pan  dyrektor  stwierdził,  że  ZGK  zajmuje  się  obecnie  nie  tym,  czym
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powinien się zajmować – zajmuje się zarabianiem pieniędzy aby mieć na wynagrodzenia,
zaniedbywane są ryczałty, oczyszczalnia ścieków i wodociągi. Zaniedbania wynikają również
z braku środków na jakiekolwiek działania. Przegląd oczyszczalni,  zrobienie którego jest  
w  zasadzie  niezbędne,  jest  kosztem  rzędu  kilku  tysięcy  złotych.  Brak  jest  sprzętu  do
czyszczenia oczyszczalni, do czyszczenia pompowni, a powinno to się robić przynajmniej raz
w  miesiącu.  Żeby  zapewnić  gminie  bezpieczeństwo  w  zakresie  odbioru  ścieków  
i dostarczania wody ZGK potrzebuje pieniędzy na modernizację urządzeń służących do tego.
Pan dyrektor stwierdził,  że po to mówi o tym głośno, ponieważ przypadku jakichkolwiek
złych  wydarzeń  dotyczących  tych  urządzeń,  Rada  Gminy  również  będzie  ponosić
odpowiedzialność za taki stan.
Obecnie,  po podniesieniu ryczałtów o 180 tys.  zł.,  ryczałty  wzrosły do kwoty 84 tys.  zł.
miesięcznie. Aby ZGK mógł normalnie funkcjonować, ryczałty te powinny być na poziomie
ok. 115 tys.zł.  miesięcznie.
Pan dyrektor przedstawił potrzeby w zakresie usprzętowienia Zakładu i wydatki związane  
z wynagrodzeniami. Jest to zakup rębaka do gałęzi, ok.70 tys. zł. na odprawy 2 pracowników,
samochód-wywrotka, zamrażarka do rur, wykrywacz metalu i wypalarka do ziela, dystrybutor
paliwa wraz ze zbiornikiem 2,5 tys.litrow (wówczas koszt paliwa byłby o 1 zł. na litrze niższy
i zbiornik zwróciłby się w ciągu roku). Do wymiany są opony, tulejowanie i konserwacja
koparki,  przeciekający  dach,  cieknące  traktory.  Trzeba  przede  wszystkim  zająć  się
wodociągiem i kanalizacją. Na wodociągu powinny być zasuwy na każdej ulicy, żeby przy
awarii nie zrzucać wody z całego Mielnika.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że radni widzą potrzeby w ZGK i coś w tej sprawie
trzeba  zrobić.  Poprosił  Panią  Skarbnik  o  przedstawienie  wyników  kontroli  finansowej
przeprowadzonej w ZGK.

Pani Skarbnik Gminy poinformowała o wynikach kontroli w ZGK. W styczniu br. za wodę
wpłynęło tylko 6 tys. zł, gro tych pieniędzy – 57 tys. zł wpłynęło w grudniu ubiegłego roku.
Niewielkie kwoty za wodę wpłynęły w lutym i marcu br. Wyjaśniła skąd w Zakładzie bierze
się  planowany  niedobór  finansowy  na  koniec  roku.  Wynika  to  ze  zwiększonego  planu
dochodów, które w konsekwencji nie są zrealizowane i stąd jest ujemny wynik finansowy.
My, jako gmina, nie mamy możliwości sprawdzenia tego i wpływu na takie działanie. W roku
bieżącym,  w  kontrolowanym  okresie,  jest  znaczne  zmniejszenie  zużycia  paliwa  
w  porównaniu  do  analogicznego  okresu  roku  ubiegłego.  Pani  Skarbnik  potwierdziła
niezapłacenie pewnych rzeczy z roku ubiegłego na kwotę ok.44 tys.zł.  Gdyby ryczałty dla
ZGK zwiększone były od początku br., to obecna sytuacja finansowa w Zakładzie byłaby  
o wiele lepsza.

Pan Wójt przypomniał, że od stycznia przyszłego roku wzrasta płaca minimalna, co znowu
znacznie podroży koszty pracownicze.

Pan radny Leszek Karbowski przypomniał, że w poprzednich latach ze strony dyrektora
ZGK zawsze słyszeliśmy zapewnienie, że wszystko jest dobrze a tak nie było. Zdaniem Pana
radnego było  to  fałszowanie  dokumentacji  –  jeżeli  dyrektor  wiedział,  że  nie  będzie  miał
dochodów, to powinien wcześniej to sygnalizować radnym. Rada zastanawiałby się wtedy, jak
temu zaradzić. Teraz trzeba bardzo poważnie zastanowić się nad działalnością ZGK, która jest
bardzo potrzebna, a wręcz niezbędna w gminie. Będzie to trudny do rozwiązania problem
finansowy.
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Wracając  do  spraw  uchwały  budżetowej  Pan  radny  zapytał  o  kwestie  związane  
z przeznaczeniem 500 tys. zł. z Funduszu Rozwoju Inwestycji Lokalnych   II etap Rubinka.
Zapytał, czy w ramach tego projektu, była brana pod uwagę przebudowa sceny w Topolinie.

Pan Wójt Gminy odpowiedział, że te 500 tys. zł. przeznaczone na Rubinek nie będzie w
całości  wykorzystane  na  ten  cel  i  resztę  będzie  można  przeznaczyć  na  inne  działania
inwestycyjne.  13 października br. Pan Wójt jest umówiony na spotkanie z dyrektor RZGW w
Lublinie  
w temacie,  między innymi,  budowy nowej sceny.  Obecna scena jest  za mała,  trudno jest
mówić teraz czy można będzie wybudować większą scenę na obszarze zalewowym. Wieś
Mielnik przeznaczyła w funduszu sołeckim kwotę 40 tys.zł. na odnowienie, remont sceny.
Jeżeli będziemy mieli informację, że możemy wybudować nową scenę w innym miejscu,  
to wówczas trzeba będzie zrobić  projekt i wyznaczyć miejsce na budowę sceny. Jeśli nie
będzie można zbudować sceny, to środki te możemy wykorzystać np. na drogi czy do budowy
centrum aktywności, w ramach małej rewitalizacji na terenie po byłym przedszkolu i przy
szkole.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał czy w sytuacji  kiedy teren na Rubinku jest zalewowy,
czy można lokować tam infrastrukturę w ramach II etapu.

Pan Wójt odpowiedział, że infrastruktura Rubinka tak została przygotowana w projekcie,  
że elementy małej  architektury są demontowane.  Wszystko, co zostanie  tam zbudowane,  
w razie możliwości zalania może być usunięte. Chodzi tu o kontenerowe toalety, kontenerowe
prysznice  itp.  Będą  hermetyczne  skrzynki  do  ładowania  akumulatorów  w  kamperach.
Wszelka infrastruktura,  która zostanie wybudowana w II  etapie Rubinka,  będzie  spełniać
wymogi przewidziane dla miejsc zalewowych.

Pan radny Paweł Pura zapytał o zmniejszenie planu wydatków na budowę Chaty Edukacji
Przyrodniczej” w Maćkowiczach. Dlaczego zabierane jest 330 tys.zł. z tej inwestycji .

Pan Wójt  przypomniał o czym mówił wcześniej,  że pieniądze te zabrano dlatego, że nie
ogłoszono  kolejnego,  trzeciego  już,  przetargu  na  tę  inwestycję.  Dzisiaj  do  Funduszu
Inwestycji Lokalnych składamy wniosek na całość tej inwestycji - 1 mln.100 tys i liczymy, 
że otrzymamy jakąkolwiek część potrzebnych środków a może całość.  W tej  sytuacji  nie
warto zaciągać kredytu, trzeba  poczekać na rozstrzygnięcie wniosku. Jeśli dostaniemy część
potrzebnych środków, to lepiej jest wówczas dobrać kredyt na resztę. 

Pan radny Leszek Karbowski
W związku z dostosowaniem placu po przedszkolu do zadań rekreacyjnych Pan radny zapytał
czy będzie brana pod uwagę budowa ulicy Zaszkolnej, bo wtedy zrobiłaby się pętla drogowa,
którą można byłoby dojść i dojechać do szkoły.

Pan Wójt odpowiedział, że cały czas myślimy o ulicy Zaszkolnej, zastanawialiśmy się czy
nie  zgłosić  jej  do  Funduszu  Dróg  Samorządowych.  Uznaliśmy  jednak,  że  nie  spełnimy
warunków  związanych  z  punktacją  wniosku.  Zdecydowaliśmy  się  na  złożenie  wniosku  
na ulicę Zamkową, ponieważ łączy się ona z drogą powiatową i stanowi dojazd do miejsc
rekreacyjnych. Ponadto usytuowana jest przy jednym z najstarszych zabytków na Podlasiu.
Jeśli  chodzi   o  ulicę  Zaszkolną,  która  łączyłaby  ulicę  Popław z  ulicą  Królewską,  jest  to
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ogromna inwestycja za kilka milionów złotych. Należy się zastanowić nad nowym projektem
ulicy  Zaszkolnej  –  od  Orlika  do  ul.  Popław,  z  odprowadzeniem  wody  (kanalizacji
deszczowej), ułożeniem chodnika, oświetleniem. To na  pewno spowoduje odciążenie ruchu
przy szkole w godzinach porannych. Budowa tej ulicy jest kwestią kilku lat.

Pan Przewodniczący Rady zapytał  czy w tym roku zdążymy z budową ulic  Tarasowej  
i Białej w Mielniku.

Pan Wójt odpowiedział, że nie zdążymy. Przedłużyły się prace przy projekcie na oświetlenie
oraz na pozwolenia. W tej sytuacji nie będziemy budować ulic w listopadzie, kiedy przyjdą
mrozy. Ulice te będą budowane w przyszłym roku.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  28  września  br.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

Rada Gminy 12 głosami za,  przy 2 głosach wstrzymujących się,  podjęła uchwałę  
nr XVII/120/20 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

(w zł. na str............prot.)

Do punktu 6.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030.

Pan  radny  Leszek  Karbowski  zapytał  o  rozstrzygnięcie  projektu  dotyczącego  rynku  
w Mielniku -  miało to nastąpić 21 września br. Czy są  już jakieś informacje na ten temat?
Pan radny zapytał  również o projekt  dotyczący fotowoltaiki  – czy są opracowane zasady
kwalifikowania  chętnych  do  projektu?  Czy  dużo  jest  chętnych  i  czy  jest  ich  więcej  niż
możliwość projektowa?

Pan Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na pierwsze z pytań Pana radnego. Rozstrzygnięcie
projektu  przesunięto  do  28 września  br.  Po  ocenie  formalnej  było  189  wniosków,  kwota
dofinansowania wynosi 260 mln.zł. Te 189 wniosków złożono na kwotę 1 mld.800 mln.zł.
Pan Wójt odczytał informację na ten temat zamieszczoną na stronie Ministerstwa Kultury  
i Dziedzictwa Narodowego. Planowany termin rozstrzygnięcia to listopad 2020 r..Brak jest
listy  wniosków,  które  przeszły  ocenę  merytoryczną,  nikt  nie  chce  nam  udzielić  takiej
informacji. Musimy uzbroić się w cierpliwość i czekać.

Pan Tomasz Gorochoewicz – kierownik referatu UG udzielił wyjaśnień w sprawie projektu
dotyczącego fotowoltaiki. W styczniu br. odbyło się spotkanie z mieszkańcami na ten temat,
od tego czasu niewiele się zmieniło. Pan kierownik przypomniał, że działanie przeznaczone
jest  na  montaż  instalacji  fotowoltaicznych  służących  zaspokojeniu  domowych  potrzeb
mieszkańców – na zużycie prądu, które dotyczy gospodarstwa domowego. Do projektu nie
będą  kwalifikowane  wnioski  dotyczące  gospodarstwa  rolnego,  działalności  gospodarczej,
agroturystyki.  Gmina  Mielnik  wiosną  br.  złożyła  wniosek  do  Urzędu  Marszałkowskiego,
górny limit wniosku to około 2 mln.zł. i na taką kwotę wniosek został złożony. Przekłada się
to na liczbę około 100 instalacji,  zaś wniosków jest złożonych znacznie więcej. Najpierw,
w formie ankiety, złożono ich ponad 200, po styczniowym spotkaniu wniosków jest ponad
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140. Jeśli otrzymamy dofinansowanie, to będzie ono przekazywane mieszkańcom w formie
grantu.  Nie  przewidujemy  dofinansowania  budynków  zamieszkałych  sezonowo,  budynki
zakwalifikowane do projektu muszą być zamieszkałe na stałe. Z wyłonionymi mieszkańcami
będzie podpisana umowa o powierzenie grantu i uczestnik projektu będzie musiał  znaleźć
wykonawcę  (w  trybie  konkurencyjnym)  i  na  własny  koszt  założyć  instalację.  
Po zrealizowaniu inwestycji i jej rozliczeniu, uczestnik projektu złoży do gminy wniosek  
o wypłatę grantu. Przewidywane dofinansowanie ma wynieść około 70 % całości kosztów.
Wniosek  gminy  w  tej  sprawie  nie  został  jeszcze  rozpatrzony,  stanie  się  to  być  może  
w październiku-listopadzie br.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  28  września  br.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Mielnik na lata 2020-2030.

Rada Gminy 12 głosami za,  przy 2 głosach wstrzymujących się,  podjęła uchwałę  
nr  XVII/121/20 w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Mielnik  
na lata 2020-2030.

(w zł. na str............prot.)

Do punktu 7.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu polityki
zdrowotnej na rok 2020 pn. „Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób 
po 55 roku życia w Gminie Mielnik”.

Pan radny Kamil Zalewski zapytał o optymalny termin szczepień przeciwko grypie.

Pan Sekretarz Gminy odpowiedział, że w programie zapisano, że startujemy od września,
termin  ten  już  nie  jest  możliwy do zrealizowania.  Nie  jest  to  zależne  od  nas,  jeśli  będą
szczepionki,  to  szybko przystąpimy do szczepień.  Sytuacja  ze  szczepionkami  jest  trudna,
zwłaszcza jeśli chodzi o zakup hurtowy.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  28  września  br.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2020
pn. „Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 55 roku życia w Gminie
Mielnik”.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  
nr XVII/122/20 w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2020 pn. „Program
szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 55 roku życia w Gminie Mielnik”.

(w zł. na str............prot.)

Do punktu 8.

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  zniesienia  formy ochrony
przyrody – użytku ekologicznego.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  28  września  br.  pozytywnie



8

zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  zniesienia  formy  ochrony  przyrody  –  użytku
ekologicznego.

Rada  Gminy  13  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  podjęła  uchwałę  
nr XVII/123/20 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody – użytku ekologicznego.

(w zł. na str............prot.)
Do punktu 9.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  
na wzniesienie pomnika we wsi Wajków.

Pan Marcin Czerwiński – Z-ca Wójta Gminy przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.
Mieszkańcy wsi  Wajków wyszli  z  inicjatywą budowy pomnika  na terenie  części  działki  
o  nr  geod.695  w obrębie  ewidencyjnym Wajków,  gmina  Mielnik.  Źródła  historyczne  nie
podają  dokładnej  daty  założenia  wsi,  jednakże  wiadomo,  że  Wajków musiał  istnieć  już  
w  1420  r.,  ponieważ  wymieniono  go  w  potwierdzeniu  uposażenia  mielnickiego  kościoła
ufundowanego przez księcia litewskiego Witolda. Wieś Wajków została też wtedy zwolniona
z pełnienia obowiązków ziemskich i otrzymała przywilej prawa niemieckiego. W związku  
z  powyższym,  mieszkańcy Wajkowa chcieli  upamiętnić  600-tną  rocznicę  wydarzeń,  które
miały miejsce w 1420 r.
Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy o samorządzie gminnym do właściwości Rady Gminy
należy podejmowanie uchwał w sprawach wznoszenia pomników.

Pan Przewodniczący Rady pogratulował mieszkańcom wsi podjęcia tak pięknej inicjatywy. 

Pan  Stanisław  Drozdowski –  sołtys  sołectwa  Wajków  poinformował,  że  nie  wszyscy
mieszkańcy  wsi  są  za  budową  pomnika.  Na  zebraniu  wiejskim  było  13  osób,  z  czego  
12 opowiedziało się z budową pomnika. Mimo tego 10 osób nieobecnych na zebraniu złożyło
wniosek w sprawie zwołania kolejnego zebrania w tej sprawie. Zebranie zostało zwołane na 
4 października 2020 r. i Pan sołtys poprosił Panów Wójtów o uczestnictwo w zebraniu.

Pan Zastępca Wójta zapewnił, że przyjedzie na zebranie do Wajkowa.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  28  września  br.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika we wsi
Wajków.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  
nr XVII/124/20 w sprawie wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika we wsi Wajków.

(w zł. na str............prot.)
/po przerwie/

Do punktu 10.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie
umowy udostępnienia części  nieruchomości  będącej  w trwałym zarządzie przez jednostkę
organizacyjną. 
Pan radny Zdzisław Szarek zapytał w jakim celu będzie stawiane to urządzenie. Czy chodzi
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o 5G? Społeczeństwo musi to wiedzieć, bo w Polsce i nie tylko jest to sprawa kontrowersyjna.

Pan  Sekretarz odpowiedział,  że  cel  jest  określony  w  projekcie  uchwały  –  „zabudowy  
i  późniejszej  eksploatacji  infrastruktury  telekomunikacyjnej”.  Pan  Sekretarz  nie  posiada
wiedzy  na temat  jakie  to  będzie  urządzenie,  stwierdził,  że  taka  wiedza  będzie  pewnie
uzupełniona w treści umowy z ZGK.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że Rada podejmuje pewne decyzje i później radni
muszą się z tego przed społeczeństwem wytłumaczyć – co to jest  i  po co to. Nie można
powiedzieć,  że się tego nie wie,  bo w zgłoszeniu o wynajem tej  powierzchni  było chyba
powiedziane co będzie tam robione. Nie jest chyba tajemnica co będzie tam robione i radni
powinni to dokładnie wiedzieć.

Pan Przewodniczący Rady poparł stanowisko radnych w tej sprawie. Stwierdził, że sprawy
tej nie przedstawiono radnym dostatecznie jasno na posiedzeniu Komisji.

Pan Tomasz Gorochowicz – kierownik referatu w UG
Poinformował,  że  rozmowy  w  tej  sprawie  trwały  między  firmą  Orange  a  Zakładem
Gospodarki Komunalnej. Fakt, że ta uchwała jest przedstawiona, wynika z zasad gospodarki
nieruchomościami. Chodzi o 8 m2 powierzchni na przeprowadzenie kabli przez teren działki
ZGK.  Na  pewno  nie  dotyczy  to  tylko  tej  jednej  działki,  ta  infrastruktura  będzie  szła  
od innego urządzenia, umiejscowionego na innej działce. Pan Kierownik zapewnił, że nie zna
szczegółów tej sprawy. 
Wszyscy  korzystamy  z  różnych  urządzeń  i  jakość  działania  tych  urządzeń,  zasięgu  itp.
zależna jest od rozbudowy infrastruktury telekomunikacyjnej. W Adamowie, Radziwiłłówce,
Niemirowie i jeszcze innych miejscowościach gminy brak jest zasięgu sieci komórkowej. W
innych zasięg ten jest niewystarczający a firma Orange zajmuje się połączeniami.

Pan radny  Leszek  Karbowski stwierdził,  że  nie  można  się  tłumaczyć  niewiedzą  w  tej
sprawie – Gmina powinna wiedzieć, co dzieje się na jej terenie.

Pan radny Zdzisław Szarek zauważył,  że  skoro nie  znamy umowy i  nie  wiemy czego  
to dotyczy, nie powinniśmy podejmować decyzji w tej sprawie. 

Pan Marcin Czerwiński – Zastępca Wójta zaapelował do radnych aby nie posiłkowali się
tylko wiedzą z internetu na ten temat. Trzeba to przekonsultować z naukowcami, osobami
które zajmują się fizyką. W internecie jest pełno tzw. fake newsów na ten temat i wypowiedzi
ludzi, którzy zarabiają pieniądze na zniechęcaniu do sieci 5G.

Pan radny Kazimierz Tobota stwierdził, że radnym nie chodzi o to czy jest sieć 5G czy
inna, chcą po prostu rzetelnej informacji w tej sprawie.

Pan  Mariusz  Wielogórski –  dyrektor  ZGK  udzielił  wyjaśnień  w  sprawie.  Stwierdził,  
że umowa nie została jeszcze podpisana ale będzie dotyczyć sieci 5G. Na istniejącym maszcie
zostanie zawieszona antena, teren 8 m2 potrzebny jest do położenia kabli. Rada jeśli chce,
może protestować w tej sprawie.

Pan Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nie chodzi tu o protest ale o to, że Rada Gminy nie
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została do końca poinformowana, że chodzi o 5G. Taka informacja powinna być przekazana
radnym na posiedzeniu Komisji. Poprosił, aby na przyszłość unikać takich sytuacji.

Pan radny Zdzisław Szarek stwierdził,  że  nie  jest  do końca rozstrzygnięte,  czy sieć 5G
szkodzi czy nie, zdania w tej sprawie są podzielone. Zdaniem Pana radnego nie powinniśmy
śpieszyć się w tej sprawie. Podał przykład Swajcarii, gdzie wstrzymano wdrażanie sieci 5G
do czasu przeprowadzenia dodatkowych badań.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zauważył, że na terenie gminy są miejsca gdzie w ogóle nie
ma zasięgu telefonii komórkowej oraz nie działa internet. Czy ktoś pomyślał żeby ten zasięg
był, zwłaszcza ze względu na zdalne nauczanie dzieci.

Pan Wójt Gminy poinformował, że dwukrotnie zwracaliśmy się do wszystkich operatorów w
sprawie montażu nowych anten lub wzmocnienia zasięgu tych które są i nie dostaliśmy żadnej
odpowiedzi na nasze pisma. Nie jest tak, że my nie reagujemy, w rozmowie z konsultantami
sieci pada stwierdzenie, że operatorem to się nie opłaci jeśli w danej wsi mają np. tylko  
3 abonentów.
Problem  stwarza  również  duże  zalesienie  gminy,  rzędu  60-70  %  obszaru,  z  dużymi
przewyższeniami terenu. To powoduje, że maszty trzeba byłoby stawiać bardzo gęsto, co  
5 km. i żaden operator tego nie zrobi.
Rodzice  dzieci,  które  nie  mają  dostępu  do  internetu  poprzez  sieć  komórkową,  powinni
podłączyć neostradę, bo jest to sieć stała, kablowa. Neostradę można podłączyć nawet przy
braku  w  gospodarstwie  telefonu  stacjonarnego.  Operator  Orange  robi  to  nieodpłatnie,
podpisujemy umowę na abonament i mamy stały dostęp do internatu. 

Pan radny Leszek Karbowski
Stwierdził, że radnym chodzi o to aby wiedzieli nad czym głosują – w jakim celu ten teren
będzie  wykorzystany.  Operator  zwracając  się  z  wnioskiem  zapewne  określił  cel  na  jaki
potrzebny jest  mu ten teren i  to  w uchwale powinno zostać ujęte.  W innej  sytuacji  radni
głosują nad czymś, czego nie znają a tak nie powinno być. Minęły czasy kiedy wiedzę ma
tylko jedna osoba a pozostali nic nie wiedzą.

Pan Sekretarz Gminy przytoczył  zapisy uchwały i  stwierdził,  że  cel  jest  tam określony.
Uchwała nie może być takim śmietnikiem żeby w niej zapisywać, że mają być tam jakieś
kable, przełącznik i etc. Wszystko mieści się w zapisie „infrastruktura telekomunikacyjna” .

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  28  września  br.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy udostępnienia
części nieruchomości będącej w trwałym zarządzie przez jednostkę organizacyjną. 

Rada Gminy 6 głosami za, przy 4 głosach sprzeciwu i 4 głosach wstrzymujących się,
podjęła  uchwałę  nr  XVII/125/20 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy
udostępnienia  części  nieruchomości  będącej  w  trwałym  zarządzie  przez  jednostkę
organizacyjną. 

(w zł. na str............prot.)

Do punktu 11.
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Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie
umowy  dzierżawy  części  nieruchomości  będącej  w  trwałym  zarządzie  przez  jednostkę
organizacyjną.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  28  września  br.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy
części nieruchomości  będącej w trwałym zarządzie przez jednostkę organizacyjną.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  
nr  XVII/126/20 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy  części
nieruchomości będącej w trwałym zarządzie przez jednostkę organizacyjną.

(w zł. na str............prot.)

Do punktu 12.

Pan Marcin Czerwiński – Zastępca Wójta Gminy przedstawił informację na temat realizacji
projektu „Rozwój usług społecznych w Gminie Mielnik”.

(w zł. na str............prot.)

Pan radny Jerzy Weremjewicz  stwierdził,  bardzo dobrą sprawą było powstanie Klubu,  
bo świetlice, które są budowane w Gminie Mielnik świeciły pustkami. Teraz coś się w nich
dzieje i tak być powinno, ogrzewanie, energia  nie będą szły na darmo. 

Pan Przewodniczący Rady przypomniał że oprócz Klubu seniora na terenie naszej gminy
prężnie  działają   Koła  Gospodyń  Wiejskich.  KGW  może  również  pozyskiwać  środki
zewnętrzne na swoje działania.

Pani  Alicja  Hackiewicz-Stępień -  opiekun  Klubu  seniora  poinformowała,  że  jest  duże
zainteresowanie seniorów działalnością Klubu. Ludzie chętnie korzystają z zajęć rękodzieła,
kulinarnych, wyjazdów, potańcówek itp. Ze względu na COVID-19 działalność Klubu była
przez pewien okres zawieszona i znacznie ograniczona. Teraz tworzony jest na jesień nowy
plan działania, szykowany jest wyjazd do kina do Białegostoku, warsztaty muzyczne, zajęcia
z kultury fizycznej i wiele innych. Pani Hackiewicz poinformowała, że w projekcie wspierają
ją inne osoby – Pani Ewa Klimaszewska jako koordynator i Pani Katarzyna Bajena, która
zajmuje  się  sprawami  finansowymi.  Podziękowała  sołtysom,  świetlicowym  i  wszystkim
osobom, które wspierają ją w pracy z seniorami. Wspólnie z Panem Wójtem Czerwińskim
zachęcała do współpracy z Klubem seniora.

Pan  radny  Leszek  Karbowski jako  uczestnik  zajęć  w  Klubie  seniora  stwierdził,
że  działalność Klubu jest  bardzo pożyteczna dla  seniorów, bo daje  możliwość kontaktów
międzyludzkich,  integracji.  Klub  działa  dobrze  i  Pani  Alinie  Hackiewicz-Stępień  i  Panu
Wójtowi Czerwińskiemu należą się podziękowania za inwencję i sprawną organizację zajęć.

Do punktu 14.
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Pan  Damian  Sypek –  dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Mielniku  przedstawił  informację  nt.
przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego i  zasady ich funkcjonowania w
związku z obostrzeniami związanymi z COVID-19.

(w zł. na str............prot.)

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że był z wizytą w szkole i może stwierdzić, że
placówka  jest  przygotowana  na  przyjęcie  dzieci.  Była  interwencja  jednego  z  rodziców  
w  sprawie  zabezpieczeń  przed  COVID-19,  po  wizycie  w  szkole  i  rozmowie  z  Panem
dyrektorem, wszelkie wątpliwości w tym temacie zostały rozwiane.

Pan  radny  Leszek  Karbowski  zapytał,  czy  personel  kuchenny  jest  zobligowany  
i przestrzega rygoru higienicznego (maski, rękawiczki itp.).

Pan dyrektor Sypek odpowiedział, że personel kuchenny stosuje się do wszystkich procedur
i Pan dyrektor nie ma w tej sprawie żadnych zarzutów.

Pan  radny  Leszek  Karbowski zapytał  dlaczego  sztandaru  szkoły  nie  widać  na
uroczystościach  zewnętrznych,  państwowych.  Zdaniem  Pana  radnego  sztandar  szkoły
powinien reprezentować szkołę na uroczystościach zewnętrznych i należy go wyeksponować.
To jest symbol, który dużo mówi o szkole.

Pan dyrektor Sypek odpowiedział,  że nie widzi problemu i szkoła bardzo chętnie będzie
uczestniczyć  w różnych uroczystościach.  Poprosił  o  przekazywanie  do szkoły informacji  
o organizacji takich uroczystości.

Do punktu 15.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o pozyskaniu funduszy zewnętrznych w bieżącej
działalności gminy w 2020 roku.

(w zł. na str............prot.)

Pan  radny  Kamil  Zalewski zapytał  o  możliwość  uruchomienia  przejścia  granicznego  
z Białorusią w Tokarach.

Pan Wójt odpowiedział, że rozmowy w tej sprawie są prowadzone, temat jest jednak bardzo
odległy w czasie.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał, czy udostępniony uczniom do zdalnego nauczania
sprzęt komputerowy wrócił do szkoły w dobrym stanie.

Pan dyrektor Zespołu Szkół odpowiedział, że wypożyczony sprzęt w całości powrócił do
szkoły i jest w dobrym stanie.

Pan Marcin Czerwiński – zastępca Wójta poinformował o działaniach zmierzających do
powstania Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w budynku po Straży Granicznej w Mielniku.
Byłyby  tam  3  miejsca  całodobowego  pobytu  i  8  miejsc  dziennego  pobytu  dla  osób  
z  niepełnosprawnościami.  Czekamy na ocenę naszego wniosku.  Centrum w 100% byłoby
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sfinansowane ze środków zewnętrznych, z Funduszu Solidarnościowego. 

Pan radny Leszek Karbowski zapytał czy z tym projektem związane są miejsca pracy.

Pan Wójt  Czerwiński odpowiedział  twierdząco.  Wyjaśnił,  że  obecnie  składany  wniosek
dotyczy przebudowy i adaptacji budynku na potrzeby Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego,
później będziemy się starali o sfinansowanie kosztów utrzymania tego budynku.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał czy są jakieś broszurki  umożliwiające dojazd do
budowanych ścieżek edukacyjnych.

Pan Wójt  – na razie nie ma takich broszurek ale będą,Są ustawione tablice informacyjne o
ścieżkach.

Pan radny Kamil Zalewski  zapytał  co będzie jak skończą się środki z projektu na Klub
Seniora.  Czy  będziemy  ubiegać  się  o  kolejne  środki  czy  też  dalsza  działalność  będzie
finansowana ze środków budżetowych?

Pan Wójt Czerwiński odpowiedział, że  projekt ten należy kontynuować, bo szkoda stracić
zbudowanego  kapitału  ludzkiego.  Gdyby  tak  się  stało,  byłaby  to  wielka  porażka  tego
przedsięwzięcia. Można to kontynuować w innej formie, z mniejszym rozmachem, nie tak
bogato.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że na 2021 rok będziemy mieli jeszcze środki. Projekt ten w 89,48
%  finansowany  jest  ze  środków  unijnych,  10,52  %  stanowią  środki  budżetu  państwa.  
Po zakończeniu finansowania ze środków zewnętrznych, na pewno trzeba będzie zapewnić
trwałość projektu – sfinansować zatrudnienie opiekuna Klubu i zapewnić środki na działania. 

Pani  radna  Alicja  Sawczuk zaproponowała  aby  zastanowić  się  caby  część  zadań  po
zakończeniu projektu przejął GOKSiR.

Pan Wójt Czerwiński zapewnił,  że po przejęciu finansowania Klubu Seniora zostanie on
ulokowany w którejś z naszych jednostek – może w GOKSiR lub w GOPS.

Pan Przewodniczący Rady zwrócił uwagę aby przy pozyskiwaniu środków zewnętrznych
nie zapomnieć o naszym Zakładzie Komunalnym i np. zobowiązać pracownika zajmującego
się pozyskiwanie środków do zajęcia się tym tematem lub nawet zatrudnić do tego firmę
zewnętrzną.

Do punktu 15.

Pan  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  na  poprzedniej  sesji  ani  w  okresie
międzysesyjnym interpelacji i zapytań nie składano. 

Do punktu 16.



14

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła protokół z XVII sesji
Rady Gminy.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 17.

Pan Franciszek Hruświcki –  sołtys  sołectwa Tokary poprosił  o  zgłoszenie  do Starostwa
powiatowego  potrzebę  oczyszczenia  i  odkrzaczenia  drogi  powiatowej  na  odcinku  od
skrzyżowania w stronę Klukowicz i odcinek do granicy.

Pan radny Witold Terebun poprosił o odkrzaczenie działki gminnej, na której znajduje się
dawny zbiornik przeciwpożarowy.

Pan Wójt Gminy zapytał  Pana radnego o cel  odkrzaczenia działki.  Teren przy zbiorniku
zostanie odkrzaczony, pozostałej części działki nie ma potrzeby odkrzaczać.

Pani A.B. mieszkanka Mielnika
W 2017 roku Gmina Mielnik wydała warunki zabudowy na budowę domu w Mielniku przy
ulicy  Królewskiej.  Po  wybudowaniu  domu  nieruchomości  nadano  numer  porządkowy.  
W 2019 roku doszło do przetargu na budowę ulicy Królewskiej w Mielniku, w roku bieżącym
inwestycja została zakończona. Nawierzchnia ulicy Królewskiej i chodnik przy niej kończy
się  dużo  wcześniej  niż  znajduje  się  posesja  Pani  A.B.  Brak  jest  również  oświetlenia  na
dalszym odcinku  ulicy  Królewskiej.  Na  pewien  czas  zmieniono  również  granice  obszaru
zabudowanego  na  tej  ulicy,  który  kończył  się  na  poziomie  Straży  Granicznej.  Pani  A.B.
stwierdziła, że ona i jej rodzina z racji braku chodnika czują się zagrożeni, chodzenie na tym
odcinku ulicą Królewska stwarza realne zagrożenie dla pieszych, ponieważ jeżdżą tamtędy
ciężkie samochody do Zakładów Kredowych. Dotyczy to również mieszkańców Grabowca.
Pani A.B. stwierdziła, że ulica Królewska była modernizowana przy współudziale środków
Gminy Mielnik, powinna więc być zrobiona do końca obszaru zabudowanego i ktoś powinien
odpowiedzieć za taki stan.
Pisząc  wnioski  w  tej  sprawie  do  Zarządu  Powiatu  Pani  A.B.  otrzymała  odpowiedź,  że
inwestycja została zakończona i trzeba czekać na budowę drogi Mielnik - Radziwiłłówka,
która nie wiadomo za ile lat będzie robiona.
Pani A.B. zwróciła się o naprawienie tego błędu poprzez dobudowę chodnika i oświetlenia do
końca ulicy Królewskiej.

Pan Wójt Gminy odpowiedział, że w stosownym czasie można było się nad tym pochylić 
i doprowadzić chodnik do posesji Pani A.B. Trudno jest Panu Wójtowi odnieść się do tego,
dlaczego  tak  to  zostało  zrobione.  Na  etapie  robienia  projektu  było  to  konsultowane  
z mieszkańcami ulicy Królewskiej, zaś mąż Pani A.B w poprzedniej kadencji był radnym  
i Wiceprzewodniczącym Rady Gminy. Wtedy trzeba było zgłaszać do Starostwa swoje uwagi,
ponieważ inwestorem było Starostwo Powiatowe w Siemiatyczach. Wtedy można było ten
projekt zmienić i doprowadzić chodnik do posesji. Podobna sytuacja jak ta jest w Osłowie, na
Przedmieściu, w Kudeliczach i Maćkowiczach. Pan Wójt poinformował, że porozmawia ze
Starostą  w  sprawie  budowy  chodników  przy  ul.  Królewskiej.  Skoro  jednak  Pani  A.B
otrzymała już podpowiedź w tej sprawie, to prawdopodobnie Starostwo w najbliższym czasie
nie  planuje  prowadzić  dalej  tej  inwestycji  drogowej.  Pan  Wójt  stwierdził,  że  nie  może
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zapewnić Pani A.B., że chodnik do jej posesji zostanie zrobiony. Oznaczałoby to, że do każdej
posesji, która wybuduje się w granicach Mielnika czy poza granicami trzeba było by budować
chodniki. Posesja Pani A.B. nie leży w zwartej zabudowie 

Pan Tomasz Gorochowicz – kierownik Referatu w UG
Poinformował, że projekt na modernizację tej części ulicy Królewskiej był robiony w okresie
kiedy powstawała Placówka SG, lub tuż zaraz po tym czasie. Od tej pory upłynęło już kilka
lat, projekt nie zdezaktualizował się i Starostwo go  nawet nie poprawiało. Zbyt późno Pani
A.B  zainteresowała  się  tą  sprawą,  trudno  jest  nawet  powiedzieć  czy  projekt  mógł  być
poprawiany czy zrobiony na nowo. Wszyscy zapewne pamiętają ile lat trwało zanim doszło
do realizacji prac na ulicy Królewskiej.

Pani A.B. stwierdziła, że jest zwykłym, szarym człowiekiem i nie jest w stanie pomyśleć, że
są projekty, które powinna sprawdzać. Stwierdziła, że jako mieszkaniec ufa swojej gminie  
i  jej  pracownikom,  zaś  oni  dbają  o  mieszkańców.  Jeżeli  było  wiadomo,  że  dojdzie  do
realizacji tej inwestycji, to projekt powinien zostać zweryfikowany. 

Pan Tomasz Gorochowicz wyjaśnił,  że takie budynki jak pani A.B., oddalone od zwartej
zabudowy, są w różnych miejscowościach.  Poinformował, że uzyskując w 2017r. decyzję  
o  warunkach  zabudowy  Pani  A.B.  nie  otrzymała  zapewnienia,  że  będzie  tam  chodnik  
i oświetlenie. Pani A.B. zdecydowała się na budowę budynku mieszkalnego w terenie, który
nie do końca był uzbrojony.

Pan Wójt Gminy stwierdził, że inwestycja prowadzona była już w ubiegłym roku, zaś Pani
A.B. podnosi sprawę już po jej zakończeniu. Można było interweniować w tej sprawie na
początku roku, w trakcie trwania inwestycji i wówczas rozmawiać ze Starostwem w sprawie
przedłużenia  odcinka  chodnika.  Teraz,  po  zakończeniu  inwestycji,  nie  ma  możliwości
zrobienia czegokolwiek i  faktycznie trzeba czekać na kolejną inwestycję drogową na tym
obszarze.

Pani A.B. odpowiedziała, że nie zna się na projektach i sądziła, że chodnik będzie robiony aż
do  jej  posesji.  Dopiero  po  zakończeniu  prac  zobaczyła,  że  chodniki  kończy  się  dużo
wcześniej.

Pan radny Jerzy Weremjewicz podał przykład swojej posesji w Osłowie, położonej przy
ruchliwej drodze powiatowej Mielnik-Siemiatycze, gdzie również nie ma chodnika i brak jest
oświetlenia.  Z  racji  prowadzonej  działalności  agroturystycznej  przebywa  tam dużo  ludzi,
również  z  dziećmi,  brak  tych  rzeczy stanowi  niebezpieczeństwo dla  gości.  Stwierdził,  że
kiedy  budował  się  w  oddaleniu  od  zwartej  zabudowy,  nikt  mu  nie  obiecał  chodników  
i oświetlenia.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał, czy granice Mielnika są przed posesją pani A.B. czy
za posesją i czy były zmieniane.

Pani  A.B. odpowiedziała,  że  mieszka  w  granicach  Mielnika,  na  terenie  obszaru
zabudowanego.  Ostatnio  jednak przestawiono znaki  ale  po  interwencji  w Zarządzie  Dróg
znaki wróciły na swoje miejsce.
Pani  radna  Alicja  Sawczuk  zapytała  o  losy  interpelacji  mieszkańców  Przedmieścia  
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w sprawie  budowy  chodników.  W sprawie  tej  miało  być  wysłane  pismo  do  Starostwa.  
Czy jest jakaś odpowiedź w tej sprawie?

Pan Wójt odpowiedział, że brak jest odpowiedzi ze Starostwa.

Pan radny Kamil Zalewski zapytał o lampy do Tokar i o odkrzaczenie drogi oraz sprawę
repatriacji,  o  której  rozmawiano  na  zebraniu  wiejskim  w  obecności  Pana  Wójta
Czerwińskiego.

Pan Zastępca Wójta poinformował, że nie zdążył jeszcze rozpatrzeć tematu związanego  
z repatriacją. 

Pan Wójt Gminy poinformował, że osoby, które zgłaszają się do nas jako repatrianci nie są
zainteresowani  mieszkaniem  w  Tokarach.  Są  to  ludzie  dobrze  wykształceni,  którzy  chcą
mieszkać w mieście a nie na wsi. Dostajemy dużo zapytań, odpowiadamy, że to wieś i ludzie
ci nie chcą się tu osiedlać. Sami z reguły pochodzą z dużych miast i do takich chcieliby trafić
w Polsce.

Pan Zastępca Wójta zwrócił uwagę na fakt, że w naszej gminie nie ma mieszkań socjalnych
i  jeśli  oddamy  to  mieszkanie  repatriantom,  w  przypadku  kryzysowych  sytuacji  naszych
mieszkańców,  pozostaniemy  bez  żadnego  zasobu  mieszkaniowego.  Mamy  ograniczone
zasoby  mieszkaniowe,  może  mieszkanie  w  Tokarach  należy  przeznaczyć  na  mieszkanie
socjalne? Radni powinni rozważyć co jest ważniejsze – dobro repatriantów czy dobro naszych
mieszkańców.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał o kwestie związane z podcinaniem drzew rosnących
na prywatnej  posesji,  których gałęzie  wychodzą na drogę publiczną.  Do kogo należy  ten
obowiązek – do właściciela posesji czy do właściciela drogi? Podał przykład takiej drogi  
w Osłowie.

Pani Skarbnik poinformowała,  że Zakład Gospodarki  Komunalnej  nie  może wykonywać
żadnych usług pielęgnacyjnych drzew na prywatnych posesjach, tylko na nieruchomościach
stanowiących mienie gminy. Właściciel drzew powinien je pielęgnować.

Pan Wójt Gminy poinformował, że w Maćkowiczach do właściciela drzew napisano pismo
w sprawie przycięcia gałęzi, odzew był natychmiastowy.

Do punktu 18.

Wobec wyczerpania  porządku obrad  XVII  sesji  Rady Gminy  Pan Przewodniczący
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


